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Protokół Nr XXXVIII/23 

z XXXVIII sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 15 czerwca 2023 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XXXVIII Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1200 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 14 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach 

poszczególnych punktów porządku obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie 

pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, aby zabierający głos „nie 

wchodzili sobie w słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z 

ograniczeniami funkcjonalnymi, oglądającymi takie materiały. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęło pismo od Zarządu Powiatu w 

Augustowie o dokonanie zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie punktów: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/12 Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

powiatu augustowskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Augustowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków – jako punktu 15.  



 

2 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Augustowie – jako punktu 16. 

(wniosek Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu, tj. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 121/XVII/12 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu augustowskiego, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Augustowski oraz warunków i zasad korzystania z 

tych przystanków – jako punktu 15. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ postanowiła włączyć do 

porządku obrad XXXVIII sesji nowy punkt jako punkt 15. Wobec czego pozostałe punkty 

odpowiednio zmieniają numerację. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu, tj. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie – jako punktu 

16. 

Na salę obrad przybył Radny Michał Kotarski. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 15 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał 

Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, 

Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ postanowiła 

włączyć do porządku obrad XXXVIII sesji nowy punkt jako punkt 16. Wobec czego pozostałe 

punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok i debata nad 

Raportem o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w 

Augustowie. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Augustowskiego za rok 2022 i sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Augustowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 203/XXXIV/10 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 29 czerwca 2010 r. w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za pierwsze półrocze oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za pierwsze półrocze 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Powiat Augustowski 

jest organem założycielskim. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 285/XXXVI/2023 Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania 

oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla 

trenerów prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 89/IX/2019 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Augustowski. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody Komendzie Powiatowej Policji w 

Augustowie na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na emblematach identyfikujących 

jednostkę. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/12 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

na terenie powiatu augustowskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Augustowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Augustowie. 

17. Przyjęcie protokołu XXXVII/23 z dnia 18 maja 2023 r. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że składając sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu, skupi się na 

sprawach najważniejszych. Sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie. 

Podczas składania sprawozdania wręczono podziękowania dwóm funkcjonariuszom z 

Oddziału Celnego w Augustowie: starszemu aspirantowi Markowi Pawłowi Wasilewskiemu i 

starszej rewident Urszuli Jacewicz, którzy udzielili pomocy kierowcy samochodu ciężarowego 

TIR z objawami zawału na przejściu granicznym w Budzisku. 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od  

18 maja do 15 czerwca 2023 r. Zarząd Powiatu odbył 3 posiedzenia, podjął 25 uchwał. Pod 

obrady Wysokiej Rady kieruje 11 projektów uchwał. 

Wysoka Rado, 

Na wniosek Zastępcy Naczelnika Podlaskiego Urzędu Celno – Skarbowego w Białymstoku 

inspektora Pana Andrzeja Zielińskiego, Zarząd Powiatu postanowił uhonorować dwóch 

funkcjonariuszy z Oddziału Celnego w Augustowie, którzy podczas służby podjęli działania 

ratujące życie kierowcy samochodu ciężarowego na przejściu granicznym w Budzisku: 

 starszy aspirant Marek Paweł Wasilewski, 

 starszy rewident Urszula Jacewicz. 

Szanowni Państwo, 

Pragnę z satysfakcją poinformować, że podczas XXIX Zgromadzenia Ogólnego Związku 

Powiatów Polskich, które odbyło się w dniach 31 maja – 1 czerwca br. w Karpaczu, wręczono 

nagrody laureatom Ogólnopolskiego Rankingu Gmin i Powiatów, prowadzonego przez 

Związek Powiatów Polskich. Powiat Augustowski zajął pierwsze miejsce w kategorii 

powiatów do 60 tys. mieszkańców i otrzymał tytuł DOBRY POLSKI SAMORZĄD. Ponadto za 

osiągnięcie największego procentowego udziału realizacji kategorii ujętych w Rankingu, 

Powiat Augustowski otrzymał wyróżnienie SUPER POWIAT, które uzyskują – jak podają 

organizatorzy konkursu – „najlepsi wśród najlepszych”. Jest ono wyjątkowo cenne, ponieważ 

świadczy o wdrażaniu wszechstronnych działań, pozwalających zaspokajać różnorodne 

potrzeby mieszkańców naszej społeczności. Dziękuję Państwu, dziękuję pracownikom 

wszystkich jednostek, które się do tego sukcesu przyczyniły. 

Wysoka Rado,  

Informuję, że rozważana jest możliwość wykonania w Augustowie remontu nawierzchni 

jezdni i chodników odcinka ulicy powiatowej Wierzbnej (od ul. Rynek Zygmunta Augusta do 

ul. Nowomiejskiej) oraz chodników w ciągu ulicy powiatowej Nowomiejskiej (od ul. 

Mostowej w kierunku ul. Kwaśnej). Mając na uwadze występowanie w tym rejonie miasta 

zalewania i podtopień ulic oraz sąsiednich posesji podczas intensywnych opadów deszczu w 
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związku z nieodbieraniem nadmiaru wody przez kanalizację deszczową, Zarząd Powiatu 

postanowił wystąpić z pismem do Burmistrza Augustowa o wykonanie modernizacji lub 

przebudowy zlokalizowanej w tym obszarze infrastruktury kanalizacji deszczowej, będącej 

zadaniem samorządu miejskiego, przed ewentualnym wykonaniem remontu nawierzchni 

jezdni i chodników. Jednocześnie w piśmie Zarząd Powiatu postanowił  poinformować, że 

podjęcie decyzji w sprawie ewentualnego wykonania remontu nawierzchni przedmiotowych 

jezdni i chodników będzie warunkowane wykonaniem prac modernizacyjnych w zakresie 

kanalizacji deszczowej przez Gminę Miasto Augustów oraz udzieleniem dofinansowania 

zadania z budżetu Gminy Miasto Augustów w ramach pomocy finansowej Powiatowi 

Augustowskiemu. 

Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg o 

ujęcie w planie wydatków jednostki nowego zadania inwestycyjnego pn. „Budowa chodnika 

w ciągu drogi powiatowej Nr 2540B Raczki – Sucha Wieś – Janówka w m. Janówka”. 

Szacunkowa wartość zadania wynosi 150 000 zł, w tym po 75 000 zł będzie pochodziło z 

budżetu Powiatu i budżetu Gminy Augustów. 

Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie zmian do budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2023 rok. Ponadto, Zarząd Powiatu dokonał zmiany planu finansowego wydzielonego 

rachunku dochodów z Funduszu Pomocy na 2023 rok. 

Szanowni Państwo, 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu zapoznał się z tematem dotyczącym zadania 

inwestycyjnego pn. „Modernizacja bieżni lekkoatletycznej i boiska przy II Liceum 

Ogólnokształcącym w Augustowie”. 

Bieżnia lekkoatletyczna została zmodernizowana w latach 2006 – 2007 i była częścią zadania 

pn. „Przebudowa boisk i trybun sportowych w Augustowie działki nr 145, 148” realizowanej 

przez Suwalską Izbę Rolniczo – Turystyczną w ramach projektu „Zintegrowana Sieć Tras 

Rowerowych Suwalszczyzny”. Działanie było dofinansowane przez Unię Europejską, PHARE 

Program Współpracy Przygranicznej w Regionie Morza Bałtyckiego oraz objęte patronatem 

Euroregionu Niemen. Całkowita wartość zadania na boisku wyniosła 1 206 744  zł, w tym 

wkład własny Powiatu 350 803 zł. 

Projekt budowlany „Przebudowa boisk i trybun sportowych w Augustowie działki nr 145, 

148” wykonany został w 2005 r. przez firmę TEWA s.c. Zakład Projektowo – Wykonawczy z 

Suwałk. 

Okresowe (coroczne) kontrole stanu technicznego obiektu stwierdzały potrzebę naprawy 

nawierzchni bieżni lekkoatletycznej, po raz pierwszy w 2015 roku, co zostało zawarte w 

protokole kontroli stanu technicznego obiektu. Zniszczenia na bieżni zapoczątkowały 

korzenie drzew, szczególnie zniszczony przez korzenie był łuk bieżni od ul. Konopnickiej. 

Wysoki koszt remontu bieżni wywołał potrzebę szukania środków zewnętrznych. Wnioski o 

dofinansowanie były składane rokrocznie do Ministerstwa Sportu i Turystyki, począwszy od 

2019 r. 
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Podstawą do opracowania wniosku był projekt budowlany i kosztorys inwestorski 

przygotowane przez Biuro Projektowe „Betas” w Suwałkach.  

W 2022 roku Powiat Augustowski złożył po raz czwarty wniosek do Ministerstwa Sportu i 

Turystyki do Programu „Sportowa Polska – Program rozwoju lokalnej infrastruktury 

sportowej – edycja 2022” o dofinansowanie zadania, którego wartość całkowita została 

oszacowana na kwotę 1 047 900,90 zł. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i przyznano z 

Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej kwotę 523 900 zł (50% wartości zadania). W dniu 21 

marca 2023 r. podpisano umowę z Ministrem Sportu i Turystyki. W przeprowadzonym 

postępowaniu przetargowym wyłoniono Wykonawcę, tj. firmę MULTISPORT Boiska 

Sportowe Sp. z o. o. w Jaworznie, który podjął się realizacji zadania za kwotę 1 042 918,48 zł. 

W dniu 28 kwietnia br. została podpisana umowa pomiędzy Powiatem a wyłonionym 

Wykonawcą. Również tego dnia podpisano umowę z Inspektorem Nadzoru Inwestorskiego, 

Wiesławem Pieczyńskim (Usługi Nadzoru i Projektowania Drogownictwa w Augustowie). 

Dnia 17 maja br. w II LO odbyło się spotkanie celem przejęcia placu budowy, zawiadomienie 

do wszystkich stron zostało skierowane 12 maja br. przez firmę MULTISPORT w sposób 

elektroniczny i telefoniczny. W spotkaniu uczestniczyli: przedstawiciel Wykonawcy, 

przedstawiciel Podwykonawcy, Inspektor Nadzoru Inwestorskiego, kierownik budowy, 

projektantki Biura Projektowego „Betas”, przedstawiciel Inwestora – Dyrektor II Liceum 

Ogólnokształcącego. Wykonawca po wykonaniu płytkich odkrywek na bieżni stwierdził, że 

„technicznie brak możliwości zerwania istniejącej nawierzchni w zakresie przyjętym w 

dokumentacji i kosztorysie z uwagi na istniejącą warstwę stabilizującą, która jest sklejona z 

nawierzchnią właściwą. Frezowanie nawierzchni właściwej spowoduje odrywanie warstwy 

dolnej”. Zdaniem Wykonawcy, ze względu na zmianę technologii może nastąpić wzrost 

kosztów realizacji zadania. W rezultacie firma MULTISPORT nie przejęła placu budowy. 

W dniu 29 maja br. odbyło się w Starostwie spotkanie mające na celu omówienie dalszej 

realizacji zadania dotyczącego modernizacji bieżni i boiska przy II LO. W spotkaniu wzięli 

udział: przedstawiciele firmy MULTISPORT i Biura Projektowego „Betas”, Starosta 

Augustowski, pracownicy Starostwa Powiatowego w Augustowie wraz z radcą prawnym 

Starostwa, Dyrektor II LO oraz ekspert z zakresu budowy i utrzymania obiektów sportowych. 

W wyniku przeprowadzonej tego dnia na bieżni głębokiej odkrywki okazało się, że 

konstrukcja bieżni w żadnej warstwie nie jest wykonana zgodnie z projektem technicznym 

sporządzonym przez projektantkę Biura Projektowego „Betas”. Pod właściwą warstwą 

nawierzchni brakuje betonu i warstw kruszywa, beton zastępuje warstwa stabilizująca 

elastyczna, a zamiast kruszywa jest pospółka (mieszanina żwiru i piasku o różnych frakcjach). 

Podczas spotkania postanowiono, że celem oszacowania kosztów w związku z zaistniałą 

sytuacją, Biuro Projektowe na nowo sporządzi kosztorys inwestorski, a Wykonawca – 

kosztorys ofertowy. 

Radca prawny Starostwa Powiatowego poinformował, że zgodnie z ustawą Prawo zamówień 

publicznych dopuszczalna jest zmiana umowy bez przeprowadzenia nowego postępowania o 
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udzielenie zamówienia, jeżeli dotyczy realizacji, przez dotychczasowego wykonawcę, 

dodatkowych dostaw, usług lub robót budowlanych, o ile stały się one niezbędne. Dodał, że 

wzrost ceny spowodowany każdą kolejną zmianą nie może przekroczyć łącznie 50% wartości 

pierwotnej umowy. W związku z powyższym, wartość zadania nie może przekroczyć kwoty 

1 564 377,72 zł. W takiej sytuacji – przy określonej kwocie dofinansowania z Ministerstwa 

Sportu i Turystyki – wzrośnie koszt realizacji zadania po stronie Powiatu. 

Biuro projektowe przygotowało zmiany do dokumentacji technicznej i nowy kosztorys 

inwestorski, w którym określiło koszt zadania na kwotę 1 541 204,58 zł. Firma MULTISPORT 

przedstawiła kosztorys ofertowy na kwotę 1 858 866,49 zł, jednocześnie w piśmie z dnia 31 

maja br. Wykonawca napisał, że jest otwarty na negocjacje w zakresie ceny ostatecznej 

jednak nie niższej niż 1 564 300 zł. 

Dnia 2 czerwca Zarząd Powiatu po zapoznaniu się z przebiegiem sprawy i opinią radcy 

prawnego Starostwa Powiatowego podjął decyzję o zabezpieczeniu zwiększonych środków 

finansowych na realizację tego zadania inwestycyjnego, a radca prawny rozpoczął 

przygotowywanie aneksu do umowy zawartej z Wykonawcą. 

Dnia 5 czerwca drogą elektroniczną Wykonawca przysłał wiadomość, że nie jest w stanie 

zrealizować zadania w zwiększonej o 50% wartości umowy. Stwierdził, że po dokładnym 

przeliczeniu wszystkich pozycji w kosztorysie brakuje 184 500 zł. Wobec powyższego koszt 

realizacji inwestycji wzrasta do 1 748 800 zł (w takiej sytuacji – przy określonej kwocie 

dofinansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki – nastąpiłby kolejny wzrost kosztów 

zadania ponoszonych przez Powiat). 

W opinii z dnia 6 czerwca radca prawny Starostwa Powiatowego stwierdziła, że Wykonawca 

przedstawił po korekcie kosztorys ofertowy, który przekracza 50% wartości pierwotnej 

umowy i nie jest możliwa realizacja dotychczasowej umowy. W tej sytuacji zasadnym byłoby 

rozwiązanie umowy za porozumieniem stron. 

Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 7 czerwca postanowił o rezygnacji z realizacji ww. 

zadania w tym roku. Po zaktualizowaniu projektu, Zarząd Powiatu ponownie złoży  

w przyszłym roku wniosek do Ministra Sportu i Turystyki o dofinansowanie 50% wartości 

zadania. 

Ze względu na warunki technologiczne określone dla tego typu inwestycji, ogłoszenie 

nowego postępowania przetargowego pod znakiem zapytania stawia możliwość 

terminowego zakończenia realizacji zadania określonego w umowie z Ministrem Sportu i 

Turystyki na 31 października 2023 r. 

W dniu 12 czerwca 2023 r. wysłano do firmy MULTISPORT projekt porozumienia o 

rozwiązaniu umowy w celu akceptacji. Firma w tym samym dniu odpowiedziała, że 

dokument został przekazany do kancelarii prawnej. 

W dniu wczorajszym, tj. 14 czerwca br., Wykonawca w formie pisemnej poinformował, że nie 

zgadza się na zaproponowaną treść porozumienia. Zdaniem Wykonawcy wystąpiły 
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okoliczności, za które odpowiedzialność ponosi wyłącznie Zamawiający. W związku z tym 

Wykonawca zażądał zapłaty kary umownej w wysokości 10% wynagrodzenia brutto, tj. 

104 291,85 zł, płatnej w terminie 7 dni na wskazany rachunek bankowy. 

W dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu postanowił o jednostronnym odstąpieniu od umowy z 

Wykonawcą. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu na wniosek Dyrektor II LO wyraził zgodę na przygotowanie i złożenie wniosku 

do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku o 

dofinansowanie projektu w ramach Programu Regionalnego Wsparcia Edukacji Ekologicznej. 

Można uzyskać dofinansowanie do 90% wartości zadania, wkład własny 10% wartości. 

Szacunkowa wartość przedsięwzięcia wyniesie 166 600 zł, przewidywany wkład własny 16 

660 zł. W ramach projektu zostanie m.in. utworzona pracownia odnawialnych źródeł energii. 

Celem projektu jest podniesienie świadomości ekologicznej młodzieży. 

Zarząd Powiatu postanowił o: 

1) organizacji nauczania indywidualnego w Branżowej Szkole I stopnia Nr 1 w 

Augustowskim Centrum Edukacyjnym, w wymiarze po 12 godzin tygodniowo dla 

każdego ucznia, w okresie od 5 do 23 czerwca 2023 r. 

2) na wniosek Dyrektor Domu Pomocy Społecznej dla Dzieci i Młodzieży Zgromadzenia 

Sióstr Franciszkanek Rodziny Maryi o współfinansowaniu koncertu Rafała 

Brzozowskiego, organizowanego mieszkańcom Powiatu Augustowskiego, 

przeznaczając na ten cel kwotę 5 000 zł. 

3) współorganizacji i współfinansowaniu imprezy plenerowej pn. „Karol Brzostowski 

dostawca wyrobów żeliwnych do budowy Kanału Augustowskiego”, przeznaczając na 

ten cel kwotę 1 000 zł. 

4) przyznaniu trzech nagród Starosty Augustowskiego za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. (Erazm Stefanowski, 

Józefa Drozdowska, Janina Osewska) 

5) przyznaniu dwóch nagród uczniom Technikum Nr 1 im. 2 Korpusu Polskiego w 

Augustowie, którzy wzięli udział w XI edycji Wojewódzkiego Konkursu Historyczno – 

Literackiego „By czas nie zaćmił i niepamięć”. 

W związku z zakończeniem realizacji zadania pn. Wymiana nawierzchni na terenie boiska do 

piłki nożnej „Moje Boisko – Orlik 2021” przy ACE, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i 

Wicestarostę do przedłożenia Ministrowi Sportu i Turystyki rozliczenia przyznanego 

dofinansowania. 

Pragnę poinformować, że w dniach 9 – 11 czerwca br. drużyna uczennic ze Szkoły 

Podstawowej im. Powstańców Styczniowych w Nowince zdobyła drugie miejsce na 

Ogólnopolskich Igrzyskach Młodzieży Szkolnej w Unihokeju. Pani Dyrektor tej szkoły złożyła 

podziękowania Zarządowi Powiatu za udzielone wsparcie finansowe na wyjazd do Elbląga na 

te Igrzyska. 
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Wysoka Rado, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu Medali Zarządu 

Powiatu w Augustowie „Za zasługi dla Powiatu Augustowskiego”: 

1) 15 Gołdapskiemu Pułkowi Przeciwlotniczemu w dowód uznania za współpracę na 

rzecz społeczności lokalnej Powiatu Augustowskiego, za godne kultywowanie 

bogatych tradycji Oręża Polskiego. 

2) 1. Lęborskiemu batalionowi zmechanizowanemu im gen. Jerzego Jastrzębskiego w 

dowód uznania za ofiarną i pełną poświęcenia służbę na granicy polsko – białoruskiej 

na terenie Powiatu Augustowskiego oraz kultywowanie chlubnych tradycji Oręża 

Polskiego. 

3) 12 Szczecińskiej Dywizji Zmechanizowanej im. Bolesława Krzywoustego. 

Szanowni Państwo, 

W okresie od 24 kwietnia do 16 maja 2023 roku odbyło się Ćwiczenie Doskonalące 

Wojewody Podlaskiego pod kryptonimem Podlasie – 23. W Powiecie Augustowskim odbyły 

się 3 praktyczne epizody: 

1) 8 maja w Urzędzie Miejskim w Augustowie nastąpiło uruchomienie awaryjnego ujęcia 

wody. Do uruchomienia nie było zastrzeżeń, natomiast wydano sugestie dotyczące 

poprawienia zabezpieczenia ujęcia i drogi dojazdu. 

2) 10 maja Urząd Miejski ćwiczył ewakuację III stopnia. Ćwiczenie odbyło się bez 

problemów, zasadnicza uwaga to brak „Planu ewakuacji III stopnia dla Gminy Miasto 

Augustów”. 

3) 16 maja odbyła się akcja kurierska. Udział wzięło Wojskowe Centrum Rekrutacji w 

Suwałkach, Starostwo Powiatowe w Augustowie i Urząd Gminy Bargłów Kościelny.  

Akcja kurierska odbyła się wzorowo, zostało doręczonych 100% kart. 

Dziękuję zaangażowanym w tę akcję pracownikom Urzędu Gminy Bargłów Kościelny i Urzędu 

Miejskiego w Augustowie oraz pracownikom Starostwa Powiatowego, w szczególności Panu 

Waldemarowi Siedleckiemu – Naczelnikowi Wydziału ZKiSO za merytoryczny nadzór nad 

prowadzonymi działaniami. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania umowy z firmą ELEKTRYK 

Emilia Sobecka na wykonanie robót budowlanych związanych z realizacją zadania pn. 

„Wykonanie oświetlenia awaryjnego oraz systemu oddymiania klatki schodowej w budynku 

Starostwa Powiatowego w Augustowie ul. 3 Maja 29”. Koszt robót wyniesie 113 200 zł. 

Na wniosek Prezesa Rejonowego Koła Pszczelarzy w Augustowie, Zarząd Powiatu postanowił 

o wystąpienie do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi o przyznanie odznaki „Zasłużony dla 

rolnictwa” wyróżniającym się pszczelarzom z augustowskiego Koła. 

Na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, Zarząd Powiatu upoważnił Dyrektor Powiatowego 

Urzędu Pracy w Augustowie do złożenia wniosku i podpisania umowy o dofinansowanie 

projektu niekonkurencyjnego pn. „Wsparcie zatrudnienia w powiecie augustowskim” w 

ramach Programu Fundusze Europejskie dla Podlaskiego 2021 – 2027, Priorytet VII Fundusze 
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na rzecz zatrudnienia i kształcenia osób dorosłych, Działanie 7.1 Wspieranie zatrudnienia w 

regionie. 

Ponadto, Zarząd Powiatu zapoznał się z realizacją projektu „Młodzi u progu kariery” 

przyjętego do realizacji w ramach naboru na projekty pilotażowe pn. „Czas na Młodych – 

punkty doradztwa dla młodzieży”. 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że z przedstawionych informacji wynika, że będzie to 8 rok 

z rzędu, kiedy nie zostaną podjęte działania remontowe mające na celu poprawę stanu 

technicznego bieżni lekkoatletycznej przy II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie, 

ponadto być może Powiat będzie musiał zapłacić karę umowną za odstąpienie od realizacji 

zadania w wysokości 100 tys. zł. Radny zapytał, czy Zarząd Powiatu rozważał, aby ponownie 

ogłosić przetarg na realizację zadania. Jeżeli oferty byłyby wyższe, to wtedy ewentualnie 

można byłoby zrezygnować z realizacji tego zadania. Radny zapytał, dlaczego w 

dokumentacji zabrakło tych elementów, na które powołał się potencjalny inwestor 

powyższego zadania. 

Starosta odpowiedział, że Zarząd Powiatu brał pod uwagę i analizował możliwość, aby 

zrealizować to zadanie w tym roku. Jednak ogłoszenie przetargu, wyłonienie wykonawcy i 

realizacja zadania w terminie do 31 października byłoby bardzo trudne. Nawierzchnie 

poliuretanowe wymagają ułożenia na podbudowie betonowej, tak więc co najmniej dwa 

tygodnie musi być do tego odpowiednia temperatura. W związku z tym podjęcie się takich 

działań w niskich temperaturach jest bardzo ryzykowne. Zarząd Powiatu uznał, że lepiej 

będzie w tym roku odstąpić od realizacji zadania. Planowane jest złożenie wniosku w 

przyszłym roku,wówczas dofinansowanie będzie na poziomie 50% wartości zadania przy 

założeniach tych samych, jak w projekcie. Kwota dofinansowania będzie wyższa, a więc 

udział Powiatu byłby proporcjonalnie niższy. Zarząd Powiatu przyjął takie założenia i wydaje 

się, że jest to najbardziej rozsądne ze względu na upływ czasu, wysokość kwoty i sprawy 

techniczne. Bieżnia lekkoatletyczna była budowana w latach 2006 – 2007 przez Suwalską 

Izbę Rolniczo - Turystyczną. Obecnie skupiono się na sprawie samej bieżni i jej wykonania. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Ad. pkt 4) Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok i debata 

nad Raportem o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z art. 30a ust. 1 ustawy o 

samorządzie powiatowym, zarząd powiatu przedstawia radzie powiatu raport o stanie 

powiatu co roku do dnia 31 maja. Zgodnie z art. 30a ust. 4 ustawy rada powiatu rozpatruje 

raport podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady powiatu w sprawie 

udzielenia zarządowi powiatu absolutorium. Raport jest rozpatrywany w pierwszej 

kolejności. 
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Uchwałą Nr 1042/143/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 roku Zarząd Powiatu w Augustowie 

przyjął Raport o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok. Raport został przedstawiony 

Radzie Powiatu podczas sesji Rady Powiatu w dniu 18 maja 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Starostę o zabranie głosu i dokonanie podsumowania 

Raportu o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok celem jego rozpatrzenia. 

Starosta powiedział, że Raport o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok jest obszernym 

dokumentem i w prezentacji zostaną przedstawione najważniejsze kompetencje, działania, 

rezultaty, które udało się w ubiegłym roku osiągnąć. 

Starosta dokonał prezentacji multimedialnej podsumowującej Raport o stanie Powiatu 

Augustowskiego za rok 2022. (wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z art. 30a ust.6 i ust.7 ustawy o 

samorządzie powiatowym w debacie, oprócz radnych, mogą zabierać głos mieszkańcy 

powiatu, ale tylko ci, którzy przedstawili Przewodniczącemu Rady Powiatu w Augustowie, 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który została zwołana sesja, pisemne zgłoszenie 

poparte podpisami co najmniej 150 osób. Zgodnie z zapisami ustawy liczba mieszkańców 

mogących zabrać głos w debacie wynosi 15.  Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w 

tym trybie do udziału w debacie nad Raportem nie zgłosili się mieszkańcy powiatu. W 

debacie głos zabierają radni. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył debatę nad Raportem o stanie Powiatu 

Augustowskiego za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że przyjęto pewne założenia, co do kształtu raportu, 

natomiast to co można dostrzec porównując raport z tego roku i z poprzedniego to, że 

skopiowano fragmenty. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że bardzo dużo rzeczy udało się zrobić w poprzednim 

roku. Przypomniał, że głosował za tym budżetem i cieszy go fakt, że część inwestycji mogła 

być zrealizowana i za to należą się szczere gratulacje Zarządowi Powiatu, pracownikom 

Starostwa i pracownikom jednostek. 

Następnie Radny Michał Kotarski zwrócił uwagę, że jego zdaniem raport powinien 

wskazywać pewne problemy i wyciągać wnioski, co do ich poprawy. W raporcie znalazły się 

informacje dotyczące szpitali, tj. SP ZZOD i SP ZOZ, których wyniki finansowe są na tzw. 

„plusie”. Przedstawiono kwestie amortyzacji z zaznaczeniem, że jest to tylko „suchy zapis”. 

Radny powiedział, że nie może zgodzić się na taką interpretację, gdyż w księgowości 

amortyzacja ma znaczenie. Obraz służby zdrowia w Polsce nie jest optymistyczny i trzeba też 

głośno o tym mówić. Biorąc pod uwagę zapisy raportu z poprzedniego roku można zauważyć, 

że jest o 11 mniej łóżek w szpitalu, w tym 5 na Oddziale Pediatrycznym, 5 na Oddziale 

Ginekologiczno-Położniczym i o 1 łóżko na Oddziale Intensywnej Terapii. 
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Radny przypomniał, że wielokrotnie mieszkańcy wnioskowali, aby utworzyć Poradnię 

Diabetologiczną i Poradnię Geriatryczną. Rada jako społeczność powiatowa powinna 

podejmować działania w tym zakresie. Radny powiedział, że w raporcie znalazł się wniosek 

dotyczący służby zdrowia i fragment zostanie przytoczony, w następującym brzmieniu: 

,,Demograficzne starzenie się ludności ma charakter długofalowy, a konsekwencje tego 

odczuwane będą w przyszłości. W sferze społecznej proces ten wpływa na strukturę rodziny, 

popyt mieszkaniowy, trendy migracyjne i popyt na usługi zdrowotne, dłuższe trwanie życia, 

mniejsza liczba urodzeń, zmiana modelu rodziny te wszystkie czynniki powodują, że rola 

opieki sformalizowanej będzie wzrastała''. Biorąc pod uwagę wszystkie aspekty tutaj 

przytaczane, należy tworzyć poradnie, oddziały geriatryczne, gdyż struktura społeczeństwa 

będzie tego wymagała. W raporcie pojawiała się informacja o zakupie tomografu 

komputerowego, który obniży koszty funkcjonowania szpitala i jest to słuszny kierunek 

działania. 

Radny Michał Kotarski powiedział o ostatnich wpisach na forum internetowym dotyczących 

pracy służby zdrowia. Radny podkreślił, że mieszkańcy bardzo szeroko odnieśli się do 

problemów, z jakimi się borykają chcąc uzyskać pierwszą pomoc w szpitalu. Radny podkreślił, 

że nie można bagatelizować wpisów i należy wziąć je pod rozwagę. 

Radny Michał Kotarski w swoim wystąpieniu poruszył kwestię liczby łóżek w SP ZZOD w 

Augustowie. Podkreślał, że cieszy fakt, że tworzone są kolejne miejsca, ale nie wszystkie są 

zakontraktowane. W rejestrze było 85 łóżek, natomiast kontrakt dotyczy 74. 

Następnie Radny Michał Kotarski odniósł się do zapisów dotyczących inwestycji drogowych, 

dobrze, że tych inwestycji było tak dużo. Jednak zastrzeżenia budzi zapis w prezentacji, że nie 

otrzymano środków finansowych na budowę ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie. Zdaniem 

Radnego zapis powinien brzmieć, że nie dotrzymano umowy przy realizacji tej inwestycji. 

Dodał, że ma zastrzeżenia, co do jakości niektórych inwestycji drogowych i są to również 

zastrzeżenia ze strony mieszkańców, którzy takie uwagi mają, dotyczyło to między innymi 

przedłużającego się remontu ulicy Młyńskiej w Augustowie. 

Następnie Radny Michał Kotarski odniósł się do kwestii jakości edukacji. Powiedział, że 

Powiat opłaca certyfikaty, audyty, na ten cel wydatkowano 6 000 zł. Zdaniem Radnego za 

taką kwotę nie wykona się porządnego audytu. Osiągane wyniki na maturze wskazują 

pewien kierunek działania i pokazują poziom edukacji. Zdaniem Radnego nie należy 

,,marnować’’ środków finansowych na certyfikaty, a tylko i włącznie inwestować w młodzież, 

w nauczycieli i w szkolenia zawodowe nauczycieli. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że od samego początku nie popierał utworzenia klasy 

wojskowej przy liceum ogólnokształcącym. Zdaniem Radnego taka klasa wojskowa powinna 

być utworzona przy szkołach kształcących pod kątem technicznym. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że w raporcie pojawiły się informacje dotyczące 

organizowanych uroczystości patriotycznych i jest to ważny aspekt, natomiast może 

należałoby pokazywać uroczystości o charakterze lokalnym, gminnym, które miały miejsce w 
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ostatnim czasie i przykładem mogą być ostatnie uroczystości w Krasnymborze, Olszance. 

Dodał, że może warto byłoby organizować więcej lokalnych, gminnych przedsięwzięć, 

ponadto w raporcie powinny znaleźć się informacje o funduszach pomocowych, które zostały 

przyznane Powiatowi Augustowskiemu. Radny Michał Kotarski podkreślał, że mamy czym się 

chwalić i nasz Powiat ma wiele wspaniałych miejsc, które należy promować. Zabrakło w tym 

raporcie turystyki, o której wielokrotnie mówił Pan Wicestarosta Dariusz Szkiłądź. Turystyka 

nie jest do końca zadaniem Powiatu, ale są możliwości, aby pokazać działania, które można 

realizować na terenach turystycznych. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że tak jak dzisiaj w swoim wystąpieniu mówił Pan 

Starosta, jest to rekordowy budżet Powiatu, natomiast dochody własne są niskie. Powiat jest 

uzależniony od subwencji, od funduszy ze strony państwa i ta struktura finansowa niestety 

wygląda na to, że coraz bardziej zmierza ku centralizacji niż do wypracowania przez Powiat 

dochodów. W następnych latach budżet nie będzie tak imponujący i w związku z tym należy 

bardzo rozsądnie dokonywać wyboru inwestycji. 

Radny podsumowując powiedział, że Powiat wydatkuje dość znaczącą kwotę 30 000 zł na 

promocje w mediach. Daje to „pole do popisu”, aby przedstawiać czym konkretnie zajmuje 

się Powiat, a tym samym wypromować poszczególne gminy, które przy współpracy z 

Powiatem prowadzą konkretne działania. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu 

Wojciechowi Protasiewiczowi. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wojciech Protasiewicz powiedział, że chciałby 

podziękować Zarządowi Powiatu za to, że organizuje i uczestniczy w uroczystościach 

patriotycznych. Organizowane są lokalne uroczystości, ale zdaniem Radnego uroczystości o 

charakterze patriotycznym są najważniejsze. Radny podziękował za realizację inwestycji 

drogowych na terenie Gminy Płaska i Gminy Lipsk. Droga, która została wyremontowana od 

miejscowości Kurianka do miejscowości Bartniki bardzo skróciła dojazd do nadgranicznych 

miejscowości. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wojciech Protasiewicz powiedział, że nie może zgodzić 

się ze stanowiskiem Radnego Michała Kotarskiego, że klasa mundurowa powinna  być 

utworzona przy szkole technicznej. Zdaniem Radnego technika i szkoły zawodowe uczą 

konkretnego zawodu, natomiast utworzenie klasy mundurowej przy liceum daje ogólne 

wykształcenie i tym samym otwiera drogę na studia bądź możliwość nauki w szkołach 

mundurowych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta powiedział, że utworzono oddział przygotowania wojskowego, a nie klasę 

mundurową. Oddział powstał w oparciu o umowę z Ministerstwem Obrony Narodowej. W 

szkołach technicznych uczy się zawodu, natomiast w liceach jest przestrzeń, aby taką 

edukację w tym zakresie prowadzić. 
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Starosta powiedział, że cieszą sformułowania, że Powiat ma czym się chwalić i rzeczywiście 

tak jest, gdyż zrealizowano bardzo dużą liczbę inwestycji. Radny Michał Kotarski mówił o 

tym, że kolejny rok nie będzie tak bogaty w inwestycje, natomiast Zarząd Powiatu nie ma 

takich obaw, gdyż monitorował wcześniejsze budżety i dzięki temu są możliwości na 

realizację nowych zadań. 

Starosta powiedział, że padły dzisiaj słowa, że struktura raportu powinna wyglądać inaczej, 

natomiast to Zarząd Powiatu określa strukturę i w opinii wszystkich była to dobra forma, 

która się sprawdziła i dlatego też jest kontynuowana. 

Starosta powiedział, że poruszona kwestia amortyzacji powinna być wyjaśniona przez 

specjalistów od finansów. Podkreślił, że kondycja szpitala w Augustowie nie jest zła. 

Zmniejszenie się liczby łóżek w szpitalu jest wynikiem zmniejszającej się liczby urodzeń, co 

ma bezpośrednie przełożenie na ten stan zasobowy jako racjonalne gospodarowanie 

mieniem. W poprzednich latach poziom urodzeń był na poziomie ponad 400, natomiast 

obecnie w szpitalu w Augustowie rodzi się około 220 dzieci. Dyrektor szpitala bierze pod 

uwagę koszty związane z zabezpieczeniem gotowości. Ta sfera działań pozostaje w gestii 

dyrektora placówki, który na bieżąco monitoruje i wyciąga wnioski w tym zakresie oraz 

podejmuje niezbędne działania. 

Odnosząc się do utworzenia Poradni Diabetologicznej czy Geriatrycznej, Starosta powiedział, 

że takie działania mogą być podjęte, natomiast należy mieć specjalistów w danych zakresach, 

jak również musi być zainteresowanie tym zakresem usług. Poinformował, że planowane jest 

niebawem uruchomienie nowej poradni. 

Starosta odniósł się do kwestii wpisów, które pojawiły się na forum internetowym, a 

dotyczyły pracy szpitala w Augustowie. Powiedział, że materiał został przekazany dyrekcji 

szpitala do przeanalizowania. Dyrektor szpitala została zobowiązana do przeprowadzenia 

rozmów z załogą w celu wypracowania wniosków we wskazanych obszarach. Biorąc pod 

uwagę problemy, jakie zostały poruszone na forum, należy mieć na uwadze, że system 

ochrony zdrowia ma pewne mankamenty i wielokrotnie podczas posiedzeń różnych gremiów 

te kwestie są poruszane m.in. podczas posiedzeń Związku Powiatów Polskich. Starosta dodał, 

że wybiera się na konferencję do Warszawy poświęconą służbie zdrowia i takie spotkania 

dają możliwość wskazania trudności, jakie mają szpitale powiatowe. Można zauważyć, że 

pacjenci traktują opiekę nocną i świąteczną jako pomoc pierwszego kontaktu. Nie chcą 

czekać w kolejce do lekarza rodzinnego i korzystają z usług w szpitalu. Szpitale powiatowe 

mają różnorodne problemy, które nie są rozwiązywane systemowo. 

Starosta powiedział, że po raz kolejny Radny Michał Kotarski odnosił się do kwestii realizacji 

ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie i już wielokrotnie wyjaśniano, jaki był problem z realizacją. 

Na Komisjach Radny prezentował zupełnie inne stanowisko. Na sesji Rady Powiatu już ten 

temat był poruszany. Inwestycja nie została zakończona w przewidzianym terminie, ale nie 

było to z winy Zarządu Powiatu czy Rady Powiatu, tylko opóźniały się prace prowadzone 

przez podmioty współpracujące. W związku z tym podjęto decyzję, aby przesunąć termin 
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zakończenia inwestycji na koniec stycznia 2023 roku. Starosta podkreślił, że kwestia jakości 

inwestycji nie leży po stronie Starosty czy Zarządu Powiatu, jakiekolwiek uchybienia, 

niedociągnięcia powinny być zgłaszane i będą poprawiane. Nie jest możliwe wykonanie 

zadań drogowych szczególnie tych realizowanych w mieście w bardzo krótkim czasie. 

Ostatnio przy realizacji jednej z ulic mieszkańcy zwrócili się z prośbą o możliwość podłączenia 

do miejskiej sieci ciepłowniczej, co  tym samym wpłynęło na czas wykonania danej 

inwestycji, natomiast w takiej sytuacji należy wsłuchiwać się w prośby kierowane ze stronu 

mieszkańców miasta. Takie działania zostały podjęte bardzo sprawnie przez pracowników 

MPEC w Augustowie i dalej kontynuowano prace związane z realizacją ulicy. 

Następnie Starosta odniósł się kwestii edukacji. Powiedział, że Radny Michał Kotarski w 

swoim wystąpieniu mówił, że wyniki egzaminu dojrzałości powinny być jedynym i 

najważniejszym miernikiem pracy danej szkoły, a nie audyty i certyfikaty. Starosta 

powiedział, że nie może zgodzić się z takim stanowiskiem, gdyż ten element jest brany pod 

uwagę jako  końcowy. Audyty w zakresie oświaty są wykonywane corocznie, można się z 

nimi zapoznać w Wydziale Oświaty, Kultury i Sportu. Audytowane są różne obszary 

funkcjonowania szkół, różne obszary mierzalne i niemierzalne. Wyniki matur są tym 

elementem mierzalnym, natomiast są jeszcze inne, bardzo ważne, które są elementem tej 

końcowej oceny. Starosta powiedział, że po raz kolejny zachęca Radnego Kotarskiego do 

zapoznania się z treścią audytów i wtedy być może zmieni stanowisko w tej sprawie. Padło 

zdanie, że zapłacono za mało za audyt, natomiast wybierane są takie audyty, które są 

miarodajne, ale również takie, na które Powiat stać. 

Następnie Starosta odniósł się do kwestii organizowanych uroczystości na terenie gmin. 

Jeżeli Powiat współuczestniczy w organizacji danego przedsięwzięcia, to wówczas informacje 

są przekazywane. Taka sytuacja miała miejsce podczas ostatnich uroczystości w Gminie Lipsk 

czy w Gminie Sztabin. Niestosowne byłoby przypisywanie sobie cudzych sukcesów. 

Starosta poruszył kwestię turystyki, podkreślając, że Powiat w tym obszarze może tylko i 

wyłącznie tworzyć infrastrukturę drogową, która pozwoli dojechać do miejsc turystycznych. 

W ostatnim czasie podjęto się realizacji ścieżki rowerowej wiodącej przez Wigierski Park 

Narodowy. Zmodernizowana została droga Ateny – Bryzgiel – Płociczno. Systematycznie 

budowane są kolejne odcinki drogi Gruszki – Rubcowo – Skieblewo, co pozwala na 

skomunikowanie pomiędzy drogami wojewódzkimi Augustów – Lipsk i Augustów – Płaska – 

Mikaszówka. Starosta podkreślił, że jeżeli drogi, ulice na terenie Powiatu będą w dobrym 

stanie technicznym, to turyści będą chcieli wracać i region będzie rozwijał się jako 

turystyczny. Samorządy szczebla podstawowego mają większe możliwości w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Dariuszowi Szkiłądziowi. 

Wicestarosta Dariusz Szkiłądź powiedział, że padły podczas dzisiejszego posiedzenia słowa o 

tym, że raport został skopiowany z roku poprzedniego i jeżeli padają takie słowa to należy 

konkretnie wskazać, w których fragmentach ten raport jest taki sam. 
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Kolejna sprawa to kwestia infrastruktury drogowej. Padają sformułowania, że w ocenie 

mieszkańców są niedociągnięcia związane z tą infrastrukturą i tu po raz kolejny Radny Michał 

Kotarski nie wskazuje konkretnie, natomiast mówi wyłącznie o niezadowoleniu 

mieszkańców. 

Wicestarosta powiedział, że podczas dzisiejszej sesji Radny Kotarski mówił o kwestii 

wydłużających się prac remontowych na ulicach w mieście. Taka sytuacja rzeczywiście ma 

miejsce, natomiast wynika to faktu, że prace na terenie miasta są wykonywane w 

określonym standardzie, który sprawia, że czas realizacji się wydłuża, natomiast jakość 

wykonanych ulic jest znacznie wyższa niż miejskich. Przy realizacji ulicy Rybackiej i ulicy 

Kilińskiego w Augustowie pozostawiono infrastrukturę napowietrzną. W przyszłości, jeżeli 

ktoś będzie chciał wrócić do solidnego przebudowania tych ulic, to będzie musiał rozebrać 

konstrukcję chodników i tym samym narazić budżet Miasta na kolejne wydatki z tego 

zakresu. Takich sytuacji Zarząd Powiatu chce unikać. Powiat podjął się realizacji dużej liczby 

inwestycji drogowych przy współpracy między innymi z PGE. Zasoby kadrowe tego zakładu są 

ograniczone i w związku z tym, czas realizacji zadań drogowych się wydłużył, natomiast 

pomimo tych utrudnień mieszkańcy będą zadowoleni z solidnego ich wykonania. 

Następnie Wicestarosta poruszył kwestię służby zdrowia. Powiedział, że kwestie kadrowe w 

szpitalu to poważny problem i zarządzający szpitalem nie mają wpływu na kształtowanie 

kadry medycznej. Działa w pobliżu Akademia Medyczna, która kształci przyszłych lekarzy, 

natomiast nie jest łatwo takie osoby pozyskać, gdyż wybierają one jako miejsce pracy ośrodki 

mieszczące się w Białymstoku. Radny Michał Kotarski mówił, aby podejmować działania i 

tworzyć specjalistyczne poradnie, natomiast w obliczu trudności związanych z pozyskaniem 

specjalistów, trudno jest podjąć się takich działań. W niedługim czasie Pan Starosta 

poinformuje o poradni, która niebawem zacznie swoją działalność na terenie szpitala. 

Wicestarosta podkreślił, że jeżeli pojawiają się takie możliwości, to będą podejmowane 

działania, aby tworzyć poradnie. 

Wicestarosta powiedział, że podczas dzisiejszego posiedzenia Radny Kotarski poruszył 

kwestię liczby ,,tzw. łóżek’’ w hospicjum w Augustowie. Ta sprawa jest dobrze znana 

Radnemu Maciejowi Kaszubie, który jest członkiem Rady Społecznej SPZZOD i doskonale 

pamięta, jaką liczbą łóżek dysponowała placówka – na początku kadencji Rady Powiatu było 

to 29 łóżek, a  przy zaangażowaniu Dyrektor obecnie jest 85 łóżek. Takie działanie cieszy 

mieszkańców, gdyż mają szerszy dostęp do specjalistycznej opieki. 

Następnie Wicestarosta odniósł się do kwestii turystyki. Powiedział, że zgadza się ze 

sformułowaniem, że turystyka na terenie miasta i powiatu powinna kwitnąć. Organizacją, 

która ma przypisane działania w zakresie promocji turystyki na terenie powiatu jest 

Augustowska Organizacja Turystyczna. Wicestarosta powiedział, że jako delegat Rady 

Powiatu do tej organizacji bierze udział w posiedzeniach. Na spotkania zapraszane są 

podmioty prowadzące działalność turystyczną, natomiast dość często bywają sytuacje, że 

uczestniczy tylko jeden podmiot bądź też nie ma nikogo. Pozostaje wątpliwość, czy sensowny 

jest jego udział w tych spotkaniach, kiedy nie pojawiają się podmioty, które mogłyby pokazać 
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określony kierunek działania. Do Powiatu od organizacji turystycznych nie wpływają żadne 

pomysły, inicjatywy. Wielokrotnie podkreślano w różnych rozmowach, że region ma bardzo 

dużo walorów, które można byłoby promować. Jednak brakuje porozumienia i wspólnych 

inicjatyw. Można również zadać pytanie, czy włodarz Miasta Augustowa podjął współpracę z 

instytucją jaką są Wody Polskie, aby uporządkować sferę życia turystycznego związaną z 

wodą. Te wszystkie kwestie należy wziąć pod rozwagę i wysnuć konkretne wnioski. 

Radny Michał Kotarski odnosząc się do kwestii członkostwa Wicestarosty w AOT powiedział, 

że jeżeli nie chce brać udziału w tych spotkaniach, to powinien złożyć rezygnację i wtedy 

Rada Powiatu dokona wyboru nowego członka, który będzie aktywnie uczestniczył. 

Następnie Radny odnosząc się do wystąpienia Pana Wicestarosty zaznaczył, że początek i 

końcówka Raportu Powiatu Augustowskiego z 2021 roku jest taki sama, jak z 2022 roku. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że kwestie spraw związanych z inwestycjami drogowymi 

są poruszane przez niego na sesjach i komisjach i dzięki temu pewne niedociągnięcia są 

poprawiane. Pojawia się wątpliwość, czy gdyby tego nie robił, czy takie działania byłyby 

podejmowane. 

Następnie Radny Michał Kotarski odniósł się do kwestii tworzenia poradni. Podkreślił, że 

kiedy takie pomysły padają, to można usłyszeć ze strony Zarządu Powiatu, że się nie da, nie 

ma specjalistów. Już w 2015 roku pod wnioskiem o utworzenie Poradni Diabetologicznej 

podpisało się 40 osób. Tak samo było w przypadku wniosków o utworzenie Poradni 

Geriatrycznej. Natomiast należy podjąć próby. 

Radny Michał Kotarski odniósł się do kwestii kontraktu na ,,tzw. łóżka’’ w SPZZOD w 

Augustowie. Powiedział, że kiedy poruszał tę sprawę, to tego kontraktu nie było i pojawiała 

się wątpliwość, czy warto w związku z tym utrzymywać takie miejsca. Cieszy fakt, że Dyrektor 

podejmuje działania i ta liczba łóżek zakontraktowanych się powiększa. 

Radny Michał Kotarski podkreślił, że wielokrotnie padały słowa o języku prawdy oraz o 

współpracy. Podczas omawiania kwestii realizacji ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie mówiono, 

że Miasto Augustów nie przekazało kwoty 600 000 zł na to zadanie, natomiast nie jest to 

prawdą, gdyż nie dotrzymano umowy i środki nie zostały przekazane. Burmistrz Augustowa 

chciał spotkać w tej sprawie, natomiast ze strony Zarządu Powiatu nie było takiej woli. 

Wpłynął wniosek do Rady Miejskiej i środki zostały w tej chwili w budżecie miejskim 

zabezpieczone. Radny podkreślił, że podjął się rozmów i środki na ten cel są, natomiast 

pozostaje kwestia podjęcia uchwały z konkretnym przeznaczeniem. Toczyły się rozmowy, aby 

przeznaczyć środki finansowe na chodnik na ulicy Wypusty w Augustowie i taką propozycję 

popiera Radny Mieczysław Sobolewski. Ta sprawa pozostaje otwarta. Radny Kotarski 

podkreślił, że słowa krytyczne, jakie padają z jego strony, nie mają na celu obrażenia, 

natomiast wskazania pewnych rzeczy m.in. podjęcia przez Zarząd większych starań na rzecz 

rozwoju. 

Starosta powiedział, że za słowa krytyczne nikt się nie obraża i są przyjmowane. Kształtu 

raportu z działań Powiatu przyjmowany przez dany samorząd i każdego roku przedstawiane 
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są programy realizowane przez Powiat, jak również najważniejsze dokumenty, którymi 

kieruje się Rada i Zarząd. Należy podkreślić, że Zarząd Powiatu wykonuje, to co Rada Powiatu 

na niego nałożyła. 

Starosta zaznaczył, że dokładane są wszelkie starania, aby rozszerzać obszar medyczny. 

Podejmowane są działania służące mieszkańcom oraz mieszczące się w zakresie możliwości 

finansowych placówek. W kwestii ,,tzw. łóżek w SPZZOD’’, to nie ma możliwości, aby czekać 

na przyznanie kontraktu, trzeba podejmować działania i przygotowywać infrastrukturę. W 

tym zakresie jest wielka przychylność Dyrektora Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia w Białymstoku. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Joannie Lisek. 

Radna Joanna Lisek powiedziała, że chciałaby się odnieść w imieniu Dyrektor szpitala do 

kwestii zmniejszenia liczby łóżek w szpitalu. Poinformowała, że łóżka są, nie zostały 

zlikwidowane, nastąpiła tylko i wyłącznie likwidacja administracyjna. Obsada pielęgniarska i 

lekarska musi być zapewniona. W największym okresie zachorowalności na Oddziale 

Pediatrycznym było ok. 5 dzieci i w takiej sytuacji wystarczyły dwie pielęgniarki. Po 

przeanalizowaniu sytuacji postanowiono szukać oszczędności i podjęto decyzje o 

zmniejszeniu liczby łóżek, natomiast nie ma mowy o ograniczeniu usług medycznych z tego 

zakresu. Podjęto również decyzję o zmniejszeniu liczby łóżek na Oddziale Intensywnej 

Terapii. W okresie pandemii łóżka respiratorowe były bardzo potrzebne, natomiast teraz nie 

ma takiej potrzeby. Dzięki podjęciu takiego działania zdjęto koszty zapewnienia obsady 

trzech pielęgniarek. Liczba łóżek może być regulowana. Kwestia procedur geriatrycznych jest 

regulowana w szpitalu w ramach Oddziału Wewnętrznego, natomiast utworzenie takiego 

oddziału bądź poradni wiąże się z zatrudnieniem lekarza geriatry. 

Wicestarosta Dariusz Szkiłądź powiedział, że wsłuchując się w wypowiedź Radnego  

Kotarskiego można zauważyć, że nie padły tu żadne przykłady, konkrety, natomiast 

puszczane są w przestrzeń tylko pewne stwierdzenia. 

Wicestarosta odniósł się do kwestii działania AOT. Działalność tej organizacji ma przyczyniać 

się do wzrostu aktywności turystycznej. Wicestarosta podkreślił, że jest wyłącznie 

delegatem, który opiniuje różne kwestie związane z funkcjonowaniem organizacji, natomiast 

to Zarząd organizacji odpowiada za podejmowane działania. Jednak obecny sposób pracy 

zniechęca do jakiekolwiek aktywności, nie widać, aby działania organizacji przyczyniały się do 

tworzenia projektów, które uatrakcyjnią turystycznie miasto Augustów. Wicestarosta 

powiedział, że w związku z taką sytuacją ma wrażenie, że jego obecność jest bezcelowa i nie 

zawsze uczestniczy w posiedzeniach. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że Powiat Augustowski płaci składki AOT i jeżeli Pan 

Wicestarosta nie będzie brał udziału w tych posiedzeniach, to może należałoby zastanowić 

się nad zmianą delegata. 

Następnie Radny Michał Kotarski powiedział, że jest zadowolony, że głos zabrała Radna 

Joanna Lisek, która w imieniu dyrekcji szpitala przedstawiła kwestie związane z liczbą łóżek w 
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szpitalu. Takie informacje powinny znaleźć się w raporcie, gdyż mieszkańcy mieliby pełną 

wiedzę na ten temat i nie byłby to tematem do dyskusji. Taka informacja przedstawia 

perspektywę i pokazuje pewną elastyczność i szansę na rozwój w tym zakresie. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że wysłuchiwał się w wyjaśnienia dotyczące kwestii 

utworzenia Poradni Geriatrycznej i Diabetologicznej i rozumie trudności, natomiast chciałby, 

żeby nie zapominać o tych rzeczach i podejmować próby, gdyż jak mówił wcześniej 

mieszkańcy oczekują działań w tym zakresie. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z art. 30a ust. 9 ustawy o 

samorządzie powiatowym, po rozpatrzeniu raportu o stanie powiatu i po debacie nad 

raportem rada powiatu przeprowadza głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu 

wotum zaufania. Uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania rada powiatu 

podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w uzasadnieniu do projektu uchwały Zarządu 

Powiatu wskazano, że „analizując Raport o stanie Powiatu Augustowskiego za 2022 rok 

będący podsumowaniem działalności Zarządu Powiatu w Augustowie, można stwierdzić:  

1) Zadania Powiatu są realizowane w pełnym zakresie przez powiatowe jednostki 

organizacyjne. 

2) Polityki, programy i strategie powiatowe oraz uchwały Rady Powiatu w Augustowie są 

realizowane zgodnie z przyjętymi przez Radę dokumentami.   

3) Zaplanowane i wydatkowane środki finansowe zapewniają prawidłową realizację zadań 

powiatowych i bieżące funkcjonowanie powiatowych jednostek, a także pozwalają na 

realizację ważnych dla rozwoju powiatu inwestycji i przedsięwzięć nieinwestycyjnych przy 

współudziale pozyskanego współfinansowania zewnętrznego. 

Zarząd Powiatu wnioskuje o udzielenie wotum zaufania za 2022 rok.” (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 15) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, 

Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku 

głosów ,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Maciej Kaszuba, Michał Kotarski) 

podjęła uchwałę Nr 299/XXXVIII/2023 w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi 

Powiatu w Augustowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 
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Starosta Jarosław Szlaszyński podziękował radnym za udzielone wotum zaufania, prosząc o 

solidarność w realizacji planów i zadań powiatowych. Podziękował wszystkim, którzy 

pracowali nad przygotowaniem raportu. 

O godzinie 14.30 Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 14.45 wznowił obrady. Po wznowienie obrad w 

obradach uczestniczyło 14 radnych. 

Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Augustowskiego za rok 2022 i sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że ten punkt porządku obrad oraz kolejny, tj. 

udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu, dotyczą tej samej kwestii – wykonania budżetu 

Powiatu za 2022 rok. Zaproponował, aby przeprowadzić dyskusję nad tymi punktami razem, a 

po zakończeniu dyskusji przejść do głosowania uchwał. Pozwoli to na sprawne przeprowadzenie 

obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonej propozycji. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po 

roku budżetowym. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że Zarząd Powiatu w Augustowie przedłożył Radzie 

Powiatu: 

1. Na sesji w dniu 30 marca 2023 roku sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu 

Augustowskiego za 2022 rok, które zostało przyjęte przez Zarząd Powiatu w Augustowie 

dnia 30 marca 2023 roku i poprawione 19 kwietnia 2023 r. (stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu), 

2. Na sesji w dniu 30 marca 2023 roku informację o stanie mienia Powiatu Augustowskiego 

przyjętą przez Zarząd Powiatu w Augustowie dnia 30 marca 2023 r. (stanowi załącznik nr 

7 do protokołu), 

3. Na sesji w dniu 18 maja 2023 roku sprawozdanie finansowe Powiatu Augustowskiego za 

2022 rok przyjęte przez Zarząd Powiatu w Augustowie dnia 28 kwietnia 2023 roku 

(stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Sprawozdania zostały przekazane radnym. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 2022 rok zostało pozytywnie 

zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku Zespół w Suwałkach. 

Kserokopia opinii została przekazana Radnym wraz z projektem uchwały (stanowi załącznik nr 

9 do protokołu). 
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Komisje Rady Powiatu wydały pozytywne opinie. Opinie Komisji Infrastruktury Technicznej, 

Budżetu i Finansów oraz Komisji Spraw Społecznych zostały przekazane w materiałach na sesję. 

(opinie stanowią załączniki nr 10, 11, 12 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, aby nie odczytywać ich treści. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonej propozycji. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu w sprawach: 

1. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Augustowskiego za rok 2022 i 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok – punkt 6 porządku obrad,  

2. udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok – 

punkt 7 porządku obrad. 

Wystąpienie Starosty Jarosława Szlaszyńskiego w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za rok 2022 zostało 

przedłożone Radzie Powiatu na sesji w dniu 30 marca 2023 r. W sprawozdaniu szczegółowo 

przedstawiono wykonanie planu dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów. 

Omówiono sposób wykonania poszczególnych zadań zrealizowanych przez Powiat 

Augustowski w roku 2022. Materiał ten był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji 

Rady. 

Dziś przedstawię kilka najbardziej istotnych spraw, które pokazują, nie zawaham się tego 

słowa użyć, osiągnięcia Powiatu dokonane w roku 2022. 

Budżet roku 2022 był największym jaki został osiągnięty w całej dotychczasowej historii 

Powiatu, zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Został przekroczony poziom  

100 mln zł. 

W roku 2022 uzyskaliśmy dochody w wysokości ponad 104 mln zł, to o blisko 14 mln zł 

więcej niż w roku 2021. Dzięki naszym staraniom ze źródeł zewnętrznych pozyskaliśmy środki 

na finansowanie inwestycji w kwocie ponad 14,5 mln zł, tj. ponad 27% wszystkich dochodów. 

14 mln pozyskaliśmy na przebudowę dróg powiatowych, z tego: 11 mln z rządowych 

funduszy, 1 mln zł od samorządów gminnych i wojewódzkiego oraz prawie 2 mln zł z 1% 

rezerwy subwencji ogólnej. Był to kolejny już rok, w którym uzyskaliśmy tak wysoki poziom 

dofinansowania inwestycji. Do tego należy dodać, że w roku 2022 uzyskaliśmy promesy 

zapewniające środki z rządowych funduszy w łącznej wysokości ponad 28 mln zł na 4 zadania 

inwestycyjne na drogach powiatowych, które są realizowane w roku 2023, tj.: 

- Centrum komunikacyjne Augustowa: kwota 8,8 mln zł, zadanie rozpoczęte w roku 2022, 

- przebudowa odcinków dróg w ciągu drogi Białobrzegi – Sztabin: kwota 12 mln zł, 

- budowa ścieżki rowerowej od granicy powiatu suwalskiego do miejscowości Bryzgiel: kwota 

4,6 mln zł, 

- przebudowa drogi Mazurki – Topiłówka – Jabłońskie: kwota 3 mln zł. 
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Wspominam o tym, gdyż jest efekt działań wykonanych przez Zarząd Powiatu w roku 2022, 

który jest widoczny dopiero w budżecie roku bieżącego. Łącznie pozyskaliśmy więc kwotę 42 

mln zł. 

Dochody własne osiągnęliśmy w wysokości blisko 25 mln zł, głównie z udziału w podatku 

dochodowym od osób fizycznych kwotę prawie 18 mln zł. W IV kwartale roku 

2022 otrzymaliśmy zwiększenie udziału o kwotę 6 mln zł, co pozwoliło nam zrealizować 

zadania inwestycyjne ujęte w budżecie bez konieczności zaciągania zaplanowanego w roku 

2022 kredytu długoterminowego w tej wysokości. 

Otrzymaliśmy subwencje z budżetu państwa w wysokości ponad 45 mln zł, które stanowiły 

ponad 43% wszystkich dochodów uzyskanych przez Powiat. Jest to nadal podstawowe źródło 

dochodów Powiatu. 

Uzyskane dochody w roku 2022 były niższe niż planowano o kwotę 5 mln z przyczyn, które 

omówiłem przy prezentacji raportu o stanie Powiatu. W tym miejscu informuję, iż w zeszłym 

tygodniu otrzymaliśmy pismo z Urzędu Marszałkowskiego o zatwierdzeniu wniosku o 

płatność na kwotę ponad 3 mln zł z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 -

2020, na rozbudowę odcinka drogi powiatowej Kurianka – Starożyńce – Bartniki, która była 

ujęta w planie dochodów na 2022 r. 

W trakcie debaty, w poprzednim punkcie, Pan Michał Kotarski był uprzejmy zauważyć, że 

dzięki niemu w budżecie Miasta są zabezpieczone środki w wysokości ponad 600 000 zł na tę 

niezapłaconą kwotę z tytułu realizacji głównie oświetlenia na ulicy Rajgrodzkiej. Dziękuję, 

Panie Michale, że Pan się sprawą zajął. Apelowałem na jednej z poprzednich sesji, żeby się 

tym zająć, gdyż długi trzeba regulować. Środki w budżecie Miasta zabezpieczono, tyle tylko, 

że mimo iż sesja Rady Miejskiej odbyła się 30 maja, nie otrzymaliśmy na ten temat żadnej 

informacji, a w ślad za tym winna pójść uchwała o udzieleniu pomocy finansowej. 

Skuteczność Radnego Michała Kotarskiego jest wysoka, dlatego prośba o wykonanie 

kolejnego kroku, żeby Zarząd Powiatu formalnie otrzymał informację o tych środkach i 

można było rozważyć na co je przeznaczyć oraz aby została podjęta uchwała o pomocy 

finansowej dla Powiatu Augustowskiego. Jest już połowa czerwca, środki finansowe trzeba 

wykorzystać w tym roku, a wcześniej zrealizować zadanie. Kiedy Zarząd Powiatu otrzyma 

taką informację, szybko podejmie decyzję na co te środki przeznaczyć. 

Uzyskany wysoki poziom dofinansowania, zrealizowanie planu dochodów własnych oraz 

środki wygospodarowane w latach poprzednich pozwoliły nam na zrealizowanie wydatków 

w łącznej wysokości prawie 107 mln zł. Uzyskaliśmy najwyższy poziom wydatków 

inwestycyjnych, które w roku 2022 wyniosły ponad 29 mln zł, co stanowi ponad 27% 

wszystkich wydatków. 

Budżet Powiatu na 2022 rok zawierał przede wszystkim inwestycje na drogach powiatowych. 

Na zadania inwestycyjne na drogach powiatowych wydaliśmy 27 mln zł, tj. ponad 93% 

wszystkich wydatków inwestycyjnych. W roku 2022 wykonaliśmy rozbudowę i przebudowę 

następujących ulic i dróg: 
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1) Centrum komunikacyjne Augustowa w kwocie blisko 8,8 mln zł, które sfinansowano z 

programu Polski Ład w kwocie 5,3 mln zł i środków Powiatu w kwocie 3,5 mln zł; zadanie 

jest realizowane w latach 2022 – 2023,  

2) Olszanka – stacją kolejowa Szczepki wraz rozbiórką przepustu i budową mostu 

w miejscowości Barszczowa Góra w kwocie 5,7 mln zł, którą sfinansowano ze środków 

Powiatu w kwocie 3,2 mln zł, 1% rezerwy subwencji ogólnej w kwocie 1,7 mln zł, 

pomocy od Województwa Podlaskiego w kwocie 700 tys. zł i Gminy Nowinka w kwocie 

100 tys. zł,  

3) Kurianka – Starożyńce – Bartniki do drogi 1237B w kwocie 5,5 mln zł, którą 

sfinansowano z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w kwocie 3,4 mln zł, Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 1,5 mln zł i środków Powiatu w kwocie 624 tys. zł; jak 

wspomniałem wcześniej część finansowaną z PROW opłacono w grudniu 2022 r. ze 

środków Powiatu, ponieważ refundacja będzie wypłacona w 2023 r., 

4) Bargłów Kościelny - Stara Kamionka - do dr. Nr 16 w kwocie 4,4 mln zł, którą 

sfinansowano z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (Funduszu COVID-19) 

w kwocie 2 mln zł, Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 1,5 mln zł i środków 

Powiatu w kwocie  

925 tys. zł,   

5) Gruszki – Rubcowo – Skieblewo – do drogi Nr 664 w kwocie 896 tys. zł, którą 

sfinansowano ze środków Powiatu w kwocie 496 tys. zł, Nadleśnictwa Płaska w kwocie 

200 tys. zł i  Gminy Płaska w kwocie 200 tys. zł,  

6) Bryzgiel – Macharce na odcinku Płociczno – Bryzgiel oraz drogi  Nowinka – Monkinie – 

Bryzgiel na odcinku Ateny – Bryzgiel w kwocie 801 tys. zł, którą sfinansowano 

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (Funduszu COVID-19) w kwocie 401 tys. zł i 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 400 tys. zł; zadanie było realizowane 

w latach 2021 – 2022. 

Do tych wydatków należy zaliczyć również przebudowę ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie o 

wartości blisko 6 mln zł, która została wykonana praktycznie w roku 2022. Termin 

zakończenia został przedłużony do 31 stycznia 2023 r. z uwagi na brak możliwości 

zakończenia przebudowy oświetlenia ulicznego. 

Konsekwencją realizowanych inwestycji na drogach jest wypłata odszkodowań za grunty pod 

drogami przejęte na rzecz Powiatu, na które w roku 2022 wydaliśmy kwotę 641 tys. zł, w tym 

na ul. Rajgrodzką w Augustowie kwotę 537 tys. zł. Ponadto uaktualniliśmy dokumentację 

techniczną na rozbudowę drogi Płaska – Żyliny – Sucha Rzeczka w kwocie 45 tys. zł, a w 

ramach uzupełnienia sprzętu specjalistycznego do utrzymania dróg Powiatowy Zarząd Dróg 

w Augustowie zakupił kosiarkę wysięgnikową za 82 tys. zł i posypywarkę do zimowego 

utrzymania za 125 tys. zł. Ponadto w ramach wydatków bieżących przeznaczono kwotę 1,8 

mln zł na bieżące utrzymanie i remonty dróg. 

Poprawa stanu dróg jest nadal naszym priorytetem. Uważam, że jest ona odczuwalna przez 

mieszkańców naszego Powiatu oraz turystów przebywających na jego terenie. W roku 2022 
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nadal prowadziliśmy publiczne przewozy autobusowe na 10 liniach na terenie powiatu 

augustowskiego. Łącznie wydatki na ten cel wyniosły kwotę 2,5 mln zł, które zostały 

sfinansowane z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych w kwocie 2,1 mln zł i pomocy 

finansowej od 6 gmin w kwocie 432 tys. zł. 

Panie i Panowie Radni 

W roku 2022 zabezpieczyliśmy środki na prawidłową realizację zadań Powiatu we wszystkich 

dziedzinach. Główne zadania, których realizację Powiat finansował w roku 2022 były podobne 

jak w latach poprzednich, za wyjątkiem wzrostu wydatków na drogi, których udział w 

wydatkach ogółem wzrósł z 24% do 33%. Największe wydatki poniesiono na utrzymanie i 

funkcjonowanie następujących sfer działalności: 

- oświatę i wychowanie wraz z edukacyjną opieką wychowawczą kwotę blisko 34 mln zł, tj. 

ponad 33% wydatków bieżących Powiatu, w tym na dotacje dla szkół i placówek 

niepublicznych kwotę 5,1 mln zł, 

- utrzymanie i modernizację dróg powiatowych kwotę blisko 33 mln zł, tj. blisko 33% 

wszystkich wydatków, w tym na przebudowę i modernizację dróg powiatowych kwotę ponad 

27 mln zł,  

- opiekę społeczną i wsparcie rodziny kwotę prawie 12 mln zł, tj. 11% wydatków bieżących 

Powiatu, w tym dotację na utrzymanie mieszkańców w dwóch domach pomocy społecznej 

kwotę 3,5 mln zł,  

- funkcjonowanie administracji kwotę 10 mln zł, tj. ponad 9% wszystkich wydatków, 

- bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową kwotę ponad 7 mln zł, tj. ponad 6% 

wydatków. 

Przy omawianiu wykonania zadań należy również uwzględnić realizowany w ramach Związku 

Powiatów Województwa Podlaskiego projekt „Udostępnianie zasobów publicznych 

rejestrów geodezyjnych - modernizacja ewidencji gruntów i budynków” dofinansowywany z 

RPO Województwa Podlaskiego na lata 2014 - 2020. Trwa od 2019 r. W jego ramach 

wykonano założenie cyfrowych baz mapy zasadniczej oraz modernizację ewidencji gruntów i 

budynków na łączną wartość ponad 4,3 mln zł. Wynikiem jest całkowita cyfryzacja map i 

rejestrów dotyczących gmin Sztabin, Lipsk i Augustów. Udział środków Powiatu jest niewielki 

i wyniósł w okresie trwania projektu około 100 tys. zł. 

Deficyt budżetu za rok 2022 wyniósł 1,8 mln zł przy zaplanowanym deficycie ponad  

10 mln zł. Dochody były niższe niż planowane o kwotę 5 mln zł natomiast wydatki były niższe 

o kwotę 13 mln zł, dlaczego tak się zdarzyło mówiłem Państwu przy omawianiu raportu. 

Kredyt zaciągnięty w roku 2018 w kwocie 4 mln zł został spłacony w całości. Na koniec 2022 

roku Powiat nie posiadał zadłużenia. 

Sprawozdanie finansowe Powiatu Augustowskiego za rok 2022 zostało omówione 

szczegółowo przez Skarbnika Powiatu na sesji w dniu 18 maja 2023 r. Komisja Budżetu i 

Finansów oraz Komisja Rewizyjna Rady Powiatu wydały opinie pozytywne o sprawozdaniu 
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finansowym. Proszę więc o podjęcie uchwały o zatwierdzeniu sprawozdania finansowego za 

rok 2022 i sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Wysoka Rado, 

Cele i zadania określone w budżecie za rok 2022 zostały zrealizowane. Wykonanie budżetu za 

rok 2022 należy uznać za dobre. Również sytuacja finansowa Powiatu jest dobra, co pozwala 

na kontynuację realizacji zadań oraz utrzymanie wysokiego poziomu wydatków 

inwestycyjnych. 

Prawidłowa realizacja zadań w roku 2022 była możliwa dzięki dużemu zaangażowaniu 

członków Zarządu Powiatu, dyrektorów powiatowych jednostek oraz pracowników 

samorządowych Powiatu, za co chciałbym w tym miejscu złożyć podziękowania. 

Wykonanie budżetu zostało pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

w Białymstoku bez uwag. Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

wydały również opinie pozytywne o wykonaniu przez Zarząd Powiatu budżetu za rok 2022. 

Komisja Rewizyjna Rady Powiatu złożyła wniosek o udzielenie Zarządowi Powiatu 

absolutorium, który został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 

Białymstoku. 

Osiągnięte wyniki pozwalają na dokonanie pozytywnej oceny pracy wykonanej przez Zarząd 

Powiatu, który realizuje budżet przyjęty przez Radę Powiatu. 

W imieniu Zarządu Powiatu wnoszę o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Powiatu Augustowskiego za rok 2022 zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej.” 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Staroście za wystąpienie. 

Następnie udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Radnemu Michałowi 

Jeruciowi, który zapoznał Radnych ze stanowiskiem w sprawie wykonania budżetu Powiatu 

Augustowskiego za 2022 r. i wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Augustowie. (stanowisko i wniosek stanowią załącznik nr 13 i nr 14 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wniosek Komisji Rewizyjnej został 

zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która uchwałą z dnia 24 maja 2023 roku 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w 

Augustowie wniosku o udzielenie Zarządowi Powiatu w Augustowie absolutorium za 2022 r., 

postanowiła stwierdzić, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Augustowie spełnia 

wymogi określone w ustawie o samorządzie powiatowymi i w ustawie o finansach 

publicznych. Kserokopia uchwały została przekazana wraz z projektem uchwały Rady. (opinia 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Augustowskiego za rok 2022 i sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2022 rok. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, 

Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku 

głosów ,,przeciwnych” i przy 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) podjęła uchwałę Nr 

300/XXXVIII/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Augustowskiego za rok 2022 i sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypominał, że uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium, Rada Powiatu, zgodnie z art. 30 ust. 1a ustawy o samorządzie 

powiatowym, podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady w 

głosowaniu jawnym. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, 

Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku 

głosów ,,przeciwnych” i przy 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) podjęła uchwałę Nr 

301/XXXVIII/2023 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Augustowie. 

Starosta podziękował za udzielone absolutorium Zarządowi Powiatu. Podkreślił, że będą 

podejmowane wszystkie możliwe działania, aby w miarę posiadanych możliwości realizować 

równie aktywnie zadania, które Wysoka Rada będzie stawiać w kolejnym czasie. 

Przewodniczący Rady Powiatu pogratulował Staroście i całemu Zarządowi Powiatu, życząc 

dalszych sukcesów w pracy. 

Ad. pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 

rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. (uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu powiedział, że w załączniku nr 7 Objaśnienia zmian dokonanych w budżecie 

powiatu na 2023 r. zostały opisane wszystkie zmiany. Zostaną omówione tylko 

najistotniejsze i najważniejsze zmiany. 
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Skarbnik Powiatu poinformował, że w dziale 600 Transport i łączność rozdział 60014 Drogi 

publiczne powiatowe zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 200 000 zł przeznaczoną na 

remont odcinków drogi powiatowej Bargłów Kościelny - Pomiany - granica województwa. 

W dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale 80115 Technika zmniejsza się plan 

dochodów o kwotę 20 800 zł i zmniejsza się plan wydatków o kwotę 41 680 zł przeznaczoną 

na wymianę nawierzchni na terenie boiska do piłki nożnej ,,Moje Boisko - Orlik 2012” przy 

Augustowskim Centrum Edukacyjnym w Augustowie do wysokości faktycznie zrealizowanych 

wydatków i otrzymanej dotacji z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 

W dziale 851 Ochrona zdrowia, rozdział 85111 Szpitale ogólne zwiększa się plan wydatków o 

kwotę 80 749 zł przeznaczoną na dotację celową dla SP ZOZ w Augustowie na zakupy sprzętu 

i aparatury medycznej dla tworzonej poradni okulistycznej (łączna kwota dotacji na ten ceł 

wynosi 390 000 zł). 

W dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej rozdział 85311 Rehabilitacja 

zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych zwiększa się plan dochodów i plan 

wydatków o kwotę 180 000 zł z tytułu dotacji z PFRON przeznaczonej na realizację projektu 

,,Remont i modernizacja w Warsztacie Terapii Zajęciowej w Augustowie’’. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zwiększenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 1 259 869 zł, tj. do kwoty 15 147 542 zł. 

Dokonano zmian w planie przychodów i źródła sfinansowania deficytu polegających na 

zwiększeniu przychodów z nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 1 259 869 zł, tj. do kwoty  

3 734 700 zł. 

Ujęto dotację dla SP ZZOD w Augustowie w kwocie 10 455 zł przeznaczoną na sfinansowanie 

wydatku na sporządzenie wniosku o dofinansowanie projektu „Każdy dzień jest cudem” z 

Programu Interreg Litwa – Polska 2021-2027. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał o zwiększenie środków finansowych w wysokości 23 000 zł na 

kulturę fizyczną. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że jest to przeniesienie środków finansowych zarezerwowanych 

na kulturę fizyczną zgodnie z uchwałą Rady w sprawie wspierania takich działań. Dodał, że na ten 

moment nie wpłynęły wnioski. 

Starosta uzupełniając wypowiedź Skarbnika Powiatu powiedział, że wkrótce zostanie ogłoszony 

nabór wniosków na zadania stricte sportowe, na które będą mogły aplikować kluby 

sportowe na realizację chociażby zawodów sportowych w okresie wakacyjnym. 

Radny Michał Kotarski zapytał, dlaczego na kulturę fizyczną przeznacza się właśnie kwotę 
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23 000 zł. 

Starosta odpowiedział, że to jest kwota będąca wypadkową możliwości i przede wszystkim 

kwota wynikająca z obserwacji i wydatkowania środków przez kluby sportowe w roku 

zeszłym i w latach poprzednich. 

Skarbnik Powiatu powiedział, że to zadanie rozpoczyna się w drugim półroczu, więc kwota 

jest w takiej wysokości. W przyszłym roku być może będzie to inna. Czas pokaże, czy będzie 

zainteresowanie takimi działaniami. Natomiast w obecnym konkursie będą mogły być 

dofinansowane tylko przedsięwzięcia realizowane w drugim półroczu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

302/XXXVIII/2023 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

Ad. pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. (uchwała stanowi załącznik nr 20 

do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej polega na 

uaktualnieniu danych dotyczących roku 2023 o zmiany, które Rada wniosła do budżetu 

Powiatu podczas sesji oraz o zmiany dokonane pomiędzy sesjami przez Zarząd Powiatu. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę  

Nr 303/XXXVIII/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 
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Ad. pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 203/XXXIV/10 Rady Powiatu 

w Augustowie z dnia 29 czerwca 2010 r. w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za pierwsze półrocze oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za pierwsze półrocze samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Powiat Augustowski jest organem 

założycielskim. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

Nr 203/XXXIV/10 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 29 czerwca 2010 r. w sprawie ustalenia 

zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 

pierwsze półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za pierwsze 

półrocze samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Powiat 

Augustowski jest organem założycielskim. (uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że na podstawie art. 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych Zarząd Powiatu był zobowiązany do przedstawienia Radzie Powiatu w 

terminie do 31 sierpnia: 

1) informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za pierwsze półrocze, 

2) informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym przebiegu realizacji 

przedsięwzięć, 

3) informacji o przebiegu wykonania planu finansowego jednostki za pierwsze półrocze, dla 

której organem założycielskim jest Powiat, tj. SP ZOZ w Augustowie i SP ZZOD w Augustowie. 

Zakres i formę tych informacji określał organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. 

Rada Powiatu w Augustowie określiła zakres i formę informacji uchwałą Nr 203/XXXIV/10 

Rady Powiatu w Augustowie z dnia 29 czerwca 2010 r. w sprawie ustalenia zakresu i formy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za pierwsze półrocze 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za pierwsze półrocze 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Powiat Augustowski jest 

organem założycielskim. 

W art. 12 ustawy z dnia 27 kwietnia 2023 r. o zmianie ustaw w celu likwidowania zbędnych 

barier administracyjnych i prawnych uchylono art. 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych. Od dnia wejścia w życie zmiany, tj. od 12 maja 2023 r. zniesiono 

obowiązek przedstawiania organowi stanowiącemu w/w informacji półrocznych. Stąd też 

brak jest obowiązku sporządzenia przez Zarząd Powiatu informacji półrocznych z wykonania 

budżetu i kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej. Natomiast SP ZOZ i SP ZZOD 

nadal mają obowiązek sporządzać i przedstawiać Zarządowi Powiatu informację o przebiegu 

wykonania planu finansowego za pierwsze półrocze (na podstawie art. 265 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych), z tym, że zniesiono obowiązek przedstawienia tej 

informacji Radzie. 
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Ponadto zniesiono również upoważnienie dla Rady do ustalenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego za pierwsze półrocze. 

Z powodu uchylenia art. 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

wygasła podstawa prawna dla Rady Powiatu do podjęcia uchwały w sprawie określenia 

zakresu i formy informacji półrocznych. Stąd niezbędne jest uchylenie uchwały Nr 

203/XXXlV/10 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 29 czerwca 2010 r. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę  

Nr 305/XXXVIII/2023 w sprawie uchylenia uchwały Nr 203/XXXIV/10 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 29 czerwca 2010 r. w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za pierwsze półrocze oraz informacji 

o przebiegu wykonania planu finansowego za pierwsze półrocze samodzielnych publicznych 

zakładów opieki zdrowotnej, dla których Powiat Augustowski jest organem założycielskim. 

Ad. pkt 11) Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 285/XXXVI/2023 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe 

oraz dla trenerów prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki 

sportowe. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

poinformował, że przedłożony projekt uchwały precyzuje wysokość nagród w zależności od 

lokat zawodników uzyskanych podczas zawodów różnej rangi. Ponadto w projekcie niniejszej 

uchwały określono tryb pozbawienia zawodników przyznanych nagród sportowych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski przypomniał, że kiedy w marcu była podejmowana uchwała w tej 

sprawie, wnosił swoje propozycje w tym zakresie i była prośba o ich wzięcie pod uwagę. 

Radny powiedział, że mijają 3 miesiące i dokonywane są kolejne zmiany dotyczące nagród 

dla osób, które powołano do kadry narodowej, nagrody za udział w mistrzostwach świata, 
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natomiast teraz jest zapis o nagrodach za zajęcie trzeciego miejsca. Radny powiedział, że na 

poprzedniej sesji mówił o tym, że zakres jest zbyt szeroki i Powiatu nie byłoby stać na 

finansowanie tych wszystkich wniosków. Radny powiedział, że w budżecie zabezpieczone są 

środki finansowe na promowanie w mediach informacji związanych z Powiatem i dlatego też  

powinna pojawić się informacja o tym w otwartym konkursie. 

Starosta odnosząc się do słów Radnego powiedział, że wizją Zarządu Powiatu było 

stworzenie szerszej uchwały i w żaden sposób nie chciano zawężać drogi do nagród. Czas 

pokaże, jak w praktyce to wszystko się rozwinie. Budżet Powiatu jest w stanie udźwignąć 

takie wydatki. Był okres, że w Powiecie Augustowskim byli wspaniali kajakarze, którzy 

należeli do kadry narodowej, jak również byli sportowcy, którzy osiągali sukcesy w innych 

dyscyplinach. Powiat posiada znakomitych fachowców od sportu. W ostatnim czasie brakuje 

tych sukcesów w dyscyplinach sportowych i może podjęcie uchwały będzie motywacją i 

zachęci do podejmowania takich aktywności. 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

305/XXXVIII/2023 zmieniającą Uchwałę Nr 285/XXXVI/2023 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania oraz 

wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla trenerów 

prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 

Ad. pkt 12) Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 89/IX/2019 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

poinformował, że priorytetem jest wysoka jakość kształcenia, jak również wykształcenie i 
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wyszkolenie uczniów, aby umieli sobie radzić na rynku pracy we współczesnym świecie. 

Celem wzmocnienia tych działań postanowiono o powołaniu dodatkowego stanowiska 

kierowniczego w szkołach zawodowych tj. „kierownika szkolenia praktycznego” wymiarze 

etatowym 10 godzin tygodniowo. Kierownik zajmowałby się sprawami związanymi z 

kształceniem zawodowym, nauką zawodu, współpracą z pracodawcami zatrudniającymi 

młodocianych i organizacją praktyk i szeregiem innych kwestii mających wpływ na jakość 

kształcenia zawodowego. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę  

Nr 306/XXXVIII/2023 zmieniająca Uchwałę Nr 89/IX/2019 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 

w poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć  nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

Ad. pkt 13) Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Powiat Augustowski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

poinformował, że w związku z utworzeniem stanowiska kierowniczego ,,kierownika szkolenia 

praktycznego’’ należy określić wysokość dodatku funkcyjnego przysługującego na powyższym 

stanowisku. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 
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Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę  

Nr 307/XXXVIII/2023 zmieniającej Uchwałę Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Augustowski. 

Ad. pkt 14) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody Komendzie Powiatowej Policji w 

Augustowie na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na emblematach identyfikujących 

jednostkę. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę  

Nr 308/XXXVIII/2023 w sprawie wyrażenia zgody Komendzie Powiatowej Policji w 

Augustowie na użycie herbu Powiatu Augustowskiego na emblematach identyfikujących 

jednostkę. 

Ad. pkt 15) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/12 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie powiatu augustowskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Augustowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

poinformował, że przedłożony projekt uchwały uzupełni sieć przystanków na terenie 

powiatu. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Rady Powiatu Mieczysławowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

309/XXXVIII/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 121/XVII/12 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu 

augustowskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Augustowski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Ad. pkt 16) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w dniu 9 czerwca 2023 r. wpłynęła do Rady 

Powiatu w Augustowie kierowana przez Wojewodę Podlaskiego pismem z dnia 6 czerwca 

2023 r. skarga Pana P.P. z dnia 31 maja 2023 r. „na zaniedbania, nienależyte wykonywanie 

zadań, naruszenie interesów skarżącego a także przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie 

spraw (art. 227 k. p. KPA) przez władze samorządowe miasta/ gminy Augustów”, w której 

zostały również podniesione zarzuty na działalność Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Augustowie. (skarga stanowi załącznik nr 34 do protokołu) 

Zgodnie z kompetencjami przekazano skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Powiatu w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Powiatu Michałowi Jeruciowi, który poinformował, że Komisja  w dniu 15 czerwca 

2023 r. zajmowała się skargą, uznała skargę za bezzasadną i przygotowała projekt uchwały Rady 

Powiatu wraz z uzasadnieniem. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę  

Nr 310/XXXVIII/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Augustowie. (uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu) 



 

35 
 

Ad. pkt 17) Przyjęcie protokołu XXXVII/23 z dnia 18 maja 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XXXVII/23 z dnia 18 maja 2023 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XXXVII/22 z dnia 18 maja 2023 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 14) 14 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ przyjęła protokół Nr 

XXXVII/23 z dnia 18 maja 2023 r. 

Ad. pkt 18) Wolne wnioski. 

Radni nie zgłosili pytań i wniosków. 

Ad. pkt 19) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz. 15.50 zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 

 


